
                

 

Αθήνα, 17 Σεπτεμβρίου 2024 

Διονύσιος Βαλτογιάννης  

d.valtogiannis@parliament.gr 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Εσωτερικών 

Υπουργό Υγείας   

Υπουργό Εργασίας και κοινωνικής ασφάλισης  

Υπουργό Μετανάστευσης και ασύλου  

Υπουργό Δικαιοσύνης  

Υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης  

Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

  Θέμα: « Κύκλωμα εικονικών συνταγογραφήσεων – Απώλεια για 

ΕΟΠΥΥ τουλάχιστον 3,5 εκατομμύρια » 

 
Το κύκλωμα γιατρών και φαρμακοποιών κατηγορείται ότι διέπραττε 
εικονική συνταγογράφηση φαρμακευτικών σκευασμάτων, ακόμη και 
σκευασμάτων που βρίσκονταν σε έλλειψη, εκμεταλλευόμενοι κυρίως 
αλλοδαπά άτομα που διαβιούσαν σε δομές με αναληθή στοιχεία και 
ανασφάλιστους πολίτες. Η παράνομη διακίνηση αυτών των φαρμάκων 
περιλάμβανε ακόμα και σκευάσματα που εμπίπτουν στον νόμο περί 
ναρκωτικών, γεγονός που αύξανε την επικινδυνότητα για την υγεία των 
ατόμων που τα προμηθεύονταν χωρίς νόμιμη συνταγή. 

Κάποιοι συμπολίτες μας, οι οποίοι όντως έπρεπε να έχουν πρόσβαση 
σε αυτά τα σκευάσματα, δεν μπορούσαν να τα προμηθευτούν, επειδή 
χρησιμοποιούνταν με άλλο τρόπο, διαθέτοντας τα, επί πληρωμή μέλη 
του κυκλώματος σε πολίτες που δεν είχαν δικαίωμα να τα 
προμηθευτούν. 

Συνολικά συνελήφθησαν 17 άτομα, τα οποία έχουν ήδη οδηγηθεί στον 
εισαγγελέα και αναμένεται να εμφανιστούν στον ανακριτή. Το κύκλωμα 
εκτιμάται ότι δραστηριοποιούνταν τα τελευταία 4,5 χρόνια, Από τη 
μέχρι τώρα έρευνα, έχει διαπιστωθεί η παράνομη χρήση 3.516 Α.Μ.Κ.Α. 
βάσει των οποίων εκδόθηκαν ψευδώς 90.186 συνταγές, με τη ζημία του 
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Ε.Ο.Π.Υ.Υ., να ξεπερνά τα 3.500.284,98 ευρώ.  

Ο εισαγγελέας άσκησε σε βάρος τους ποινική δίωξη για οκτώ κακουργήματα 
και δύο πλημμελήματα: διεύθυνση εγκληματικής οργάνωσης, συγκρότηση και 
ένταξη σε εγκληματική οργάνωση, απάτη κατά ΝΠΔΔ άνω 120.000 ευρώ, 
ψευδή βεβαίωση κατά ΝΠΔΔ άνω των 120.000 ευρώ, πλαστογραφία κατά 
ΝΠΔΔ άνω των 120.000, διακεκριμένη διακίνηση ναρκωτικών τελεσθείσα 
από ιατρό, παράβαση νόμου περί προσωπικών δεδομένων με σκοπό 
προσπορισμό οφέλους άνω των 120.000 ευρώ και ξέπλυμα μαύρου 
χρήματος άνω των 120.000 στο πλαίσιο εγκληματικής οργάνωσης, τα οποία 
τιμωρούνται σε βαθμό κακουργήματος. 

Έως και σήμερα υπολογίζεται ότι έχουν βρεθεί μόνο 450.000 ευρώ, 
καθώς και 2 ράβδοι χρυσού του ενός κιλού συνολικά και παραπάνω από 
100 χρυσές λίρες στην κατοχή των μέλων του κυκλώματος. 

Επικεφαλής του κυκλώματος φέρεται να είναι ένας γιατρός που ήταν 
διορισμένος σε Κέντρο Υγείας της Βοιωτίας, εκείνος όμως έμενε μόνιμα στην 
Κύπρο και ταξίδευε στην Ελλάδα μόνο για να κάνει όσες εφημερίες του 
αναλογούσαν. 

Οι δικλείδες ασφαλείας που προσφέρει το ηλεκτρονικό σύστημα  της 
Ανώνυμης Εταιρείας με την επωνυμία «ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ 
ΔΙΑΚΥΒΕΡΝΗΣΗ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ Ανώνυμη Εταιρεία» 
«ΗΔΙΚΑ» και το μη ηλεκτρονικό σύστημα, για την εκτέλεση 
συνταγογραφήσεων φάνηκαν ανεπαρκείς και οδήγησαν με την έλλειψη 
προστασίας το ταμείο του ΕΟΠΥY σε τεράστια ζημία ύψους άνω των 3,5 
εκατομμυρίων ευρώ από εικονικές συνταγογραφήσεις.   

Πληροφορίες αναφέρουν ότι ο ΕΟΠΥY είχε πληροφορηθεί για τις ανωτέρω 
έκνομες ενέργειες από το 2020 έκτοτε πέρασαν 4 ολόκληρα έτη για να 
οδηγηθούν οι αρμόδιες αρχές στην σύλληψη τους.  

Ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1) Εάν αληθεύει η πληροφορία ότι ο ΕΟΠΥY είχε λάβει γνώση αυτών των 
έκνομων ενεργειών που αφορούσαν την εικονική συνταγογράφηση από το 
2020, γιατί καθυστέρησαν την ενημέρωση της οικονομικής αστυνομίας όλο 
αυτό το διάστημα των τριών ετών; Γιατί χάθηκε τόσος πολύτιμος χρόνος με 
συνέπεια όλο αυτό το διάστημα να αυξάνεται η οικονομική ζημία εις βάρος 
των δημόσιων ταμείων;  Αν, ναι σε τι ύψος υπολογίζεται ότι ανέρχεται αυτή 
η οικονομική ζημία που υπέστη ο ΕΟΠΥY από το 2020 από τις εν λόγω 
εικονικές συνταγογραφήσεις; 

2) Η οικονομική αστυνομία που έχει αναλάβει την έρευνα της υπόθεσης έχει 
συλλέξει στοιχεία που σχετίζονται με τυχόν γνώση των έκνομων ενεργειών 
από τους ίδιους τους αλλοδαπούς ή τυχόν εμπλεκόμενους που διέθεταν τον 
ΑΜΚΑ με σκοπό να αποκομίσουν προσωπικό παράνομο οικονομικό όφελος; 



 

3) Έχουν διακινηθεί τα ανωτέρω παρανόμως συνταγογραφηθέντα φάρμακα 
στο εξωτερικό και εάν ναι, σε ποιες χώρες; 

4) Έχει κινηθεί νομικά ο ΕΟΠΥΥ , ώστε να αναζητήσει τη ζημιά που έχει 
υποστεί ο οργανισμός; 

Ο ερωτών Βουλευτής  

  Διονύσιος Βαλτογιάννης 

    Ανεξάρτητος Βουλευτής 

                                                                                 Ν.Αιτωλοακαρνανίας 

 

 

  
 

  

 




